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§ 6 
Ombyggnad av Pilträdet 11, hus 06, till kontorslokaler  
UTBF 2023/503 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förslag till 

genomförandebeslut för inhyrning av lokaler i hus 06 på 
Hantverkargatan 2H, Pilträdet 11, till en uppskattad 
tillkommande första årshyra enligt bilaga 1. 

2. Utbildningsnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 
godkännande av förslag till genomförandebeslut för 
inhyrning av lokaler i hus 06 på Hantverkargatan 2H, 
Pilträdet 11, till en uppskattad tillkommande första årshyra 
enligt bilaga 1. 

3. Utbildningsnämnden förklarar ärendet omedelbart justerat. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hus 06 på Hantverkargatan 2 H, Pilträdet 11, är i stort behov av 
upprustning då i stort sett alla tekniska installationer har uppnått sin 
livslängd. Fastighetskontoret planerar en genomgående upprustning 
av byggnadens tekniska installationer, bärande stomme, ytskikt, 
fasad och tak. Byggnadens befintliga ytor och planlösningar 
kommer att anpassas för att möjliggöra bättre tillgänglighet och 
tillgodose brandutrymningskrav samt effektiviseras utifrån ett 
hyresgästbehov. 
  
Fastighetskontoret samarbetar med utbildningsförvaltningen som 
ska hyra lokalerna för att nå bästa möjliga resultat. Tanken är att 
tillskapa en arbetsplats för cirka 170 medarbetare i öppen 
planlösning, mötesrum i varierande storlek för mellan 4–12 
personer samt ett större mötesrum för cirka 45 personer. På 
våningsplanen finns även mindre samtalsrum. 
  
Utbildningsförvaltningen hyr i dag kontorslokaler på 
Hantverkargatan 3A-C, som är i stort behov av underhållsåtgärder. 
Förslaget innebär att utbildningsförvaltningen får tillgång till en 
kontorsmiljö som är bättre anpassad till verksamhetens behov. 
Förändringen innebär även en effektivisering av förvaltningens 
totala kontorsyta. Tillsammans med lokalerna i hus 05 på 
Hantverkargatan 2F, Pilträdet 11, skapar inhyrningen 
förutsättningar för fler framtida lokaleffektiviseringar. 
  
Uppgifter om projektets ekonomi framgår av bilaga 1. 
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Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av fastighetskontoret i samråd med 
utbildningsförvaltningen. Inom utbildningsförvaltningen har ärendet 
beretts i samverkan med huvudskyddsombud. Samråd har skett med 
stadsledningskontoret 2023-10-11.  
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 november 2023. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 15 november 2023. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förslag till 
genomförandebeslut för inhyrning av lokaler i hus 06 på 
Hantverkargatan 2H, Pilträdet 11, till en uppskattad 
tillkommande första årshyra enligt bilaga 1. 

2. Utbildningsnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 
godkännande av förslag till genomförandebeslut för 
inhyrning av lokaler i hus 06 på Hantverkargatan 2H, 
Pilträdet 11, till en uppskattad tillkommande första årshyra 
enligt bilaga 1. 

3. Utbildningsnämnden förklarar ärendet omedelbart justerat. 
  
Yrkande 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/503-6 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Ombyggnad av Pilträdet 11, hus 06, till kontorslokaler 
Genomförandebeslut 

 UTBF 2023/503-4 Bilaga 1 Ekonomisk redovisning 
 

Sida 3 (14)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2023 
 

2023-11-23 

§ 10 
Ett stärkt och samlat skydd av välfärdssystemen (SOU 
2023:52)  
Remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2023/1056 
UTBF 2023/5776 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat slutbetänkandet ”Ett stärkt och 
samlat skydd av välfärdssystemet” (SOU: 2023:52) till 
utbildningsnämnden för yttrande. Betänkandet fokuserar 
huvudsakligen på hur felaktiga utbetalningar och brott mot 
välfärdssystemen, inom bidragsbrottsslagen, kan förebyggas och 
bekämpas. 
  
Utredningen föreslår att vissa myndigheter får ett reglerat ansvar att 
förebygga välfärdsbrottslighet, att vissa beslutande aktörer får större 
möjlighet att inhämta uppgifter om annan än den enskilde, att ett 
gemensamt register över beslutade sanktionsavgifter införs och att 
registret administreras av Utbetalningsmyndigheten och slutligen att 
ett system med bidragsspärr införs. 
  
Förvaltningen ser inte att utredningens förslag, som rör 
bidragsbrottslagen, har någon direkt påverkan på 
utbildningsförvaltningens verksamhet. Förvaltningen vill dock 
uppmärksamma utredningens förslag om att flytta ansvaret för 
hanteringen av bidragsbrott till Ekobrottsmyndigheten. 
Förvaltningen menar att detta riskerar leda till att ingen 
brottsbekämpande myndighet får en övergripande bild av den 
samlade brottsligheten mot välfärden. Förvaltningen föreslår därför 
att även ansvaret för brott mot välfärden genom företag (bedrägeri) 
flyttas till Ekobrottsmyndigheten. 
  
Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts av avdelningen för ekonomi och styrning. 
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Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 november 2023. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 15 november 2023. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Yrkande 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Andréa Hedin med flera (M) och Claes Nyberg 
(C) anmäler ett särskilt uttalande enligt följande: 
  

Vi välkomnar att utredningen lämnar konkreta förslag för att 
adressera det omfattande välfärdsfusk som finns idag. Det 
uppskattas att det årligen betalas ut 15-20 miljarder felaktigt 
ur välfärdssystemen vilket i slutändan riskerar att skada 
tilliten och förtroendet för vår gemensamma välfärd. Det är 
angeläget att när förändringarna träder i kraft och att 
ytterligare utredningar tillsätts att kommunerna erhåller ett 
tydligt och operativt stöd i att upptäcka felaktiga 
utbetalningar från nationella myndigheter. Ett exempel på 
stöd som kan behövas är vid utvidgad 
informationsinhämtning då även kommuner har ett behov av 
information från andra myndigheter som Försäkringskassan. 
  
Utredningens förslag om att det i första hand kommer vara 
sådana överträdelser som bedöms som grova bidragsbrott 
eller som överstiger ett halvt prisbasbelopp som ska anmälas 
innebär att en stor del av bidragsbrotten avkriminaliseras. Det 
vore olyckligt om det i förväg byggs in kryphål i 
lagstiftningen och vi anser att detta bör omprövas inför att 
föreslagna ändringar träder i kraft. 
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Ersättaryttrande 
Frida Bondesson (KD) anmäler i form av ett ersättaryttrande att hon 
ansluter sig till det särskilda uttalandet från vice ordföranden 
Andréa Hedin med flera (M) och Claes Nyberg  (C). 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/5776-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - Ett 
stärkt och samlat skydd av välfärdssystemen (SOU 2023:52) 

 UTBF 2023/5776-1.1 Remiss - Betänkandet - Ett stärkt och 
samlat skydd av välfärdssystemen (SOU 2023:52) 
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§ 11 
Motion om att bygga Stockholms största fotbollsområde i 
Älvsjö  
Remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2023/554 
UTBF 2023/4944 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsnämnden har fått en motion om att bygga Stockholms 
största fotbollsområde i Älvsjö av Jonas Naddebo (C) och Hamid 
Ershad Sarabi (C) på remiss från kommunstyrelsen. I motionen 
föreslås att kommunfullmäktige ger exploateringsnämnden, 
fastighetsnämnden och idrottsnämnden i uppdrag att påbörja arbetet 
för att bygga ett fotbollskluster på Sjöängen i Älvsjö. 
  
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget under förutsättning att 
skolorna i närområdet också får tillgång till planerna. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att nämnden godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 november 2023. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 15 november 2023. 
  
Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Yrkande 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns ett 
förslag till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordföranden 
finner att utbildningsnämnden beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/4944-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Bygga Stockholms största fotbollsområde i Älvsjö 

 UTBF 2023/4944-1.1 Motion om att bygga Stockholms 
största fotbollsområde i Älvsjö  
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§ 12 
Motion om gemensamt system för skolval i grundskolan  
Remiss från kommunstyrelsen dnr. KS 2023/635 
UTBF 2023/5560 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Motion om ett gemensamt system 
för skolval i grundskolan” av Jonas Naddebo (C) och Claes Nyberg 
(C) till utbildningsnämnden för yttrande. I motionen föreslås att 
Stockholms stad ska införa ett gemensamt system för skolval i 
grundskolan där vårdnadshavare kan söka till alla skolor, inklusive 
fristående skolor, vid samma tillfälle inom en angiven period. 
Vidare föreslår motionen att ett sådant val bör bli obligatoriskt, för 
att säkerställa att alla vårdnadshavare i så stor utsträckning som 
möjligt aktivt deltar i valet av skola. 
  
Utbildningsförvaltningen ställer sig positiv till att ytterligare 
utveckla systemstödet för skolplacering för att stärka transparensen 
och tillgången till information för vårdnadshavare. Förvaltningen 
har idag ett gemensamt system för ansökan och skolplacering i 
grundskola i likhet med andra kommuners system som nämns i 
motionen. Förvaltningen arbetar även aktivt för att samtliga 
vårdnadshavare ska ansöka om skolplacering. År 2023 ansökte 95 
procent av vårdnadshavarna i staden om skolplacering för sina barn 
till förskoleklass. 
  
Utbildningsförvaltningen föreslår att nämnden godkänner 
utbildningsförvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med grundskoleavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 november 2023. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 15 november 2023. 
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Förvaltningens förslag till beslut 
1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Yrkanden 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Claes Nyberg (C) yrkar bifall till eget framlagt förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Claes 
Nyberg (C). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Reservation 
Claes Nyberg (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för 
eget förslag enligt följande: 
  

1. Att till del godkänna förvaltningens svar på remissen. 
2. Att godkänna motionens ursprungliga förslag till 

beslut. 
  

Det är positivt att förvaltningen delar oss motionärers strävan 
mot att fler familjer ska göra aktiva val och att erbjuda mer 
transparenta verktyg till familjerna i Stockholm när de 
använder sin rätt till valfrihet. 
  
Men att en av tjugo familjer inte alls gör ett aktivt val är i 
grunden inte en godkänd nivå. Det är i den gruppen som vi av 
erfarenhet vet att en stor andel av de familjer återfinns som vi 
sedan på olika sätt behöver ge stöd till. Att göra ett aktivt val 
och få information presenterad till sig på ett effektivt och 
transparent sätt ökar engagemang och förståelse för hur 
skolan fungerar som system och institution. 
  
Förvaltningen menar att dagens system möjliggör det vi 
strävar efter motionen. Det stämmer dock inte i en jämförelse 
med det system som exempelvis redan Uppsala har 
implementerat då det inte ger likvärdig insyn till alla 
huvudmän som är anslutna och inte innehåller den fulla 
funktionalitet som vi avser. Att en så hög andel fristående 
huvudmän till skillnad från i Uppsala också har valt att inte 
ansluta sig talar sitt tydliga språk. Och i väntan på den 
nationella lagstiftning Centerpartiet eftersträvar med krav på 
enhetlig kanal för skolval måste andelen öka genom bättre val 
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av system med högre transparens och utvecklad 
funktionalitet. 
  
Det stämmer inte heller med den återkoppling vi får från stora 
grupper av föräldrar som inte idag ser vare sig stadens system 
eller den totala överblicken över de val som finns som 
tillfredställande. Stödet för valfrihet är stort, men inte stödet 
för hur staden handhar valen. 
  
Centerpartiet satsar även extra medel i vår budget till 
utveckling eller upphandling av ett system som uppfyller 
målen i vår motion. Och på sikt finns stora synergier både i 
effektivitet och ekonomi att vinna på att ha ett samlat skolval 
i en plattform med bättre tillgång till jämförbar information. 
  
En utveckling av bättre funktionalitet dit fler skolor ansluter 
sig skulle också göra det mer överblickbart genom att 
genomföra en betydligt mer samlad ansökningsperiod där 
köer blir allt mindre utslagsgivande för utfallet av gjorda val. 
  
Vi ser därför utifrån förvaltningens svar ingen anledning att 
inte genomföra de förslag vi framför i vår motion och yrkar 
på att de också blir nämndens svar på remissen. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/5560-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Motion om gemensamt system för skolval i grundskolan 

 UTBF 2023/5560-1.1 Motion om gemensamt system för 
skolval i grundskolan  
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§ 13 
Motion om att erbjuda kostnadsfria luncher för 
blåljuspersonal på Stockholms stads skolor  
Remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2023/661 
UTBF 2023/5575 
 

Beslut  
1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat motionen ”Att erbjuda kostnadsfria 
luncher för blåljuspersonal på Stockholms stads skolor” av Linnéa 
Vinge (SD) och Gabriel Kroon (SD) till utbildningsnämnden för 
yttrande. Motionärerna föreslår att som en del i det 
brottsförebyggande arbetet bör staden verka för en stärkt polisiär 
närvaro vid skolor och erbjuda kostnadsfria luncher vid stadens 
skolor för blåljuspersonal. 
  
Skolmåltiderna är en del en av skolans pedagogiska verksamhet. 
Därför ges personal på stadens skolor möjlighet att äta tillsammans 
med eleverna genom så kallade pedagogiska måltider. Den 
pedagogiska måltiden är enligt Skatteverkets regler skattefri för 
lärare och annan personal anställd vid grundskola, förskola eller 
fritidshem. Övriga måltidsförmåner ska förmånsbeskattas. 
  
Förvaltningen konstaterar att det finns ett antal utmaningar relaterat 
till motionens förslag om kostnadsfria skolmåltider som måste 
utredas vidare om förslaget ska kunna genomföras. Några av dessa 
utmaningar är till exempel beskattningsregler, närvaroanmälan till 
skolan, beställning av extra mat och antal sittplatser. 
  
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 
Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning i 
samverkan med gymnasieavdelningen och grundskoleavdelningen. 
  
Ärendet har behandlats i samverkan med den fackliga 
samverkansgruppen den 14 november 2023. Ärendet har även 
behandlats av utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
vid sammanträdet den 15 november 2023. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 
  
Yrkanden 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
Linnéa Vinge (SD) yrkar bifall till eget framlagt förslag till beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Emilia Bjuggren (S) konstaterar att det finns två 
förslag till beslut: förvaltningens förslag och ett förslag från Linnéa 
Vinge (SD). Förslagen ställs mot varandra och ordföranden finner 
att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 
  
Reservation 
Linnéa Vinge (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att motionen tillstyrks 
2. Att därutöver anföra följande: 

  
Som en del i det brottsförebyggande arbetet bör staden verka 
för en stärkt polisiär närvaro vid skolor. Detta är dels för att 
öka polisens synlighet och möjliggöra för social 
brottsprevention, men också för att synen på polis och annan 
blåljuspersonal bland unga behöver förbättras. 
  
Tyvärr kan vi se hur ett förakt mot blåsljuspersonal vuxit 
fram under det senaste årtiondet. I Stockholm har barn 
deltagit i våldsamma upplopp och kastat sten mot polisen. 
Från kommunalt håll är det viktigt att arbeta 
brottsförebyggande och en del av det arbetet behöver syfta till 
att stärka polisens ställning i samhället. 
  
Att erbjuda blåljuspersonal kostnadsfria luncher skulle kunna 
bidra till en ökad polisiär närvaro, vilket i sin tur främjar både 
tryggheten och förtroendet mellan unga och myndigheterna. 
Närvaron av blåljuspersonal kan även bidra till att inspirera 
elever att välja positiva och laglydiga vägar i livet. 

 
Handlingar i ärendet 

 UTBF 2023/5575-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande - 
Motion om att erbjuda kostnadsfria luncher för 
blåljuspersonal på Stockholms stads skolor 

Sida 13 (14)



 
 

Utbildningsnämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2023 
 

2023-11-23 

 UTBF 2023/5575-1.1 Motion om att erbjuda kostnadsfria 
luncher för blåljuspersonal på Stockholms stads skolor 

 

Sida 14 (14)



Digitala signaturer
Detta dokument har signerats digitalt av följande personer

Namn Datum
Sara Emilia Ingemarsdotter,Bjuggren 2023-11-24
Carl,Högselius 2023-11-24
Andréa Marieanna Arlene,Hedin 2023-11-24


		2023-11-24T13:18:01+0100




